
Ettepaneku 

esitaja Ettepanek-kommentaar RMK vastus

Kalev Viiksaar, 

MTÜ Võivere 

Tuuleveski

Emumäele ei ole mõtet planeerida HR, 

peale raiet ei jää nõutekohast täiust.

Raie tegemisel arvestatakse seaduses ja kaitse-

eeskirjas nimetatud nõuetega. Raiejärgset täiust 

ei viida alla lubatud määra.

Kalev Viiksaar, 

MTÜ Võivere 

Tuuleveski

Minu meelest on metsa seisund 

selline, et tuleks teha uuendusraiet, 

mõistlik oleks ka soovitust suuremal 

pinnal.

Arvestatud osaliselt. Plaani koostades arvestame 

kõigi osapoolte tehtud ettepanekute ühisosaga.

Kalev Viiksaar, 

MTÜ Võivere 

Tuuleveski Puht kuusikuga uuendada ei tohiks.

Arvestatud. Istutamisel kasutatakse eraldise piires 

ühte puuliiki, kuid metsakasvatusprotsesside 

käigus lastakse kasvama ka muud puuliigid.

Väike-Maarja 

Vallavalitsus, 

Indrek Kesküla

Oleme seisukohal, et RMK Emumäe 

maastikukaitsealal asuvad KAH metsad 

pindalaga 23,2 ha vajavad 

majandamist seadustega seatud 

piiranguid ja metsade säästva kasutuse 

põhimõtteid järgides.

Arvestatud. Metsamajandamise plaani 

koostamisel arvestame kõiki seaduses ja metsa 

säästva kasutuse põhimõtetes välja toodud 

tingimusi.  

Väike-Maarja 

Vallavalitsus, 

Indrek Kesküla

Leiame, et meile esitatud Emumäe 

KAH ala metsatööde plaanides 

kajastuvad raiemaht ja - liigid on 

läbimõeldud: raiealad on väikesed, 

metsatööde on planeeritud teostada 

keskkonda säästvalt ning töödega 

välditakse olemasoleva matkaraja 

halvendamist.

Arvestatud. Oleme plaanis teinud täienduse, kus 

vastavalt soovidele lisame eraldise 16 

uuendusraie fondi 2030 aastal, kuna on avaldatud 

soovi kiiremini uuendada lepikud teiste 

puuliikidega.

Väike-Maarja 

Vallavalitsus, 

Indrek Kesküla

Soovime, et Emumäe KAH alade 

metsade majandamisel järgitakse 

alltoodud tingimusi:

Väike-Maarja 

Vallavalitsus, 

Indrek Kesküla

1) raietöid teostada ajal, mil on 

metsaaluse kahjustamine kõige 

väiksem (nt külmunud pinnas), vältida 

raietöödel roobaste tekkimist või 

roobaste tekkimisel need tööde 

lõppedes koheselt likvideerida Arvestatud.

Väike-Maarja 

Vallavalitsus, 

Indrek Kesküla

2) raiealade tagasimetsastamisel 

kasutada erinevaid puuliike, et 

mitmekesistada uuendamisel 

metsaalasid, st lisaks kuusele istutada 

ka mändi, lehist, arukaske jms

Arvestatud. Erinevaid eraldisi on planeeritud 

uuendada erinevate puuliikidega.

Väike-Maarja 

Vallavalitsus, 

Indrek Kesküla

3) võimalusel kaasata tagasiistutamisel 

kohalikku kogukonda talgutena ja teha 

koostööd Rakke kooliga Arvestatud.

Ettepanekud Emumäe riigimetsa metsatööde plaani projekt kohta



Väike-Maarja 

Vallavalitsus, 

Indrek Kesküla

4) kavandatud matkaradade 

lähiümbruse puhastamist teha pigem 

RMK enda töötajate või 

professionaalsete teenusepakkujate 

poolt, kuna raieõiguse müümise korral 

erinevatele füüsilistele isikutele, 

võivad rajad saada kahjustatud ning 

pikeneda ka radade ümbruse 

korrastamise aeg.

Arvestatud. Võimalusel kasutame enda töötajaid 

või RMK koostööpartnereid. Jääb lahtiseks ka 

võimalus RMK  järelevalve all kolmandate 

osapoolte tehtavad tööd.

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ; 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Soovime RMK vastuseid, kas RMK on 

kontrollinud ala EELIS-es leitavate 

andmete põhjal? Palume peale 

kontrollimist vastuseid; kas kogu 

Emumäe KAH-alal on kõik 

loodusväärtuste ja VEPinventuurid 

tehtud, kas RMK on kontrollinud 

maakonnaplaneeringu põhjal 

rohevõrgustiku paiknemist ja lähtub 

sellest KAH-alal raieid plaanides? Mida 

näevad ette asjaomase 

maakonnaplaneeringu ja valla 

üldplaneeringu (kehtiva ja võimaliku 

koostamisel oleva) kaardid; ning kas 

RMK arvestab dokumentides toodud 

rohevõrgustiku tsoneeringuga ja 

tagab, et kavandatavate raietega 

jääksid rohevõrgustikus asuvad 

metsaökosüsteemid toimima, sh 

kumulatiivselt koos samas 

rohevõrgustikus seni tehtud raiete jm 

intensiivse majandustegevuse, nt 

maavara kaevandamisega? Kas KAH-

ala piirid on pandud õigesti? 

RMK on kontrollinud ala EELIS-es leitavate 

andmete põhjal. Uuendame oma teadmisi 

metsaosast ja sealt leiduvatest liikidest 

järjepidevalt, et meie otsused arvestaks 

võimalikult kõigiga. Plaanitavatel eraldistel on 

VEP inventuurid tehtud. Planeeringute tegemisel 

järgime üldplaneeringus toodud tingimusi, k.a 

KAH aladel. KAH alad on määranud kohalik 

omavalitsus. RMK arvestab rohevõrgustiku 

tsoneeringuga ning planeerime raied selliselt, et 

rohevõrgustikus asuvad metsaökosüsteemid 

jääksid toimima.

Farištamo Eller, 

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ; 

Riina Georg, MTÜ 

Roheline 

Pärnumaa

Allakirjutanud ei nõustu Emumäe KAH-

alal plaanitud raietega, need tuleb ära 

jätta.

Arvestatud osaliselt.  Plaani koostades arvestame 

kõikide osapoolte tehtud ettepanekute 

ühisosaga. Raiefondist (küps mets) on välja jäetud 

er 14,15 ja 5 

29.10.2023 

kohtumisel 

esitatud 

kommentaar või 

ettepanek

Vältida puhtkuusiku tekkimist

Arvestatud.

Piret Smagar 

29.10.2023 

kohtumisel Mitte plaanida alale raiet.

Arvestatud osaliselt.  Plaani koostades arvestame 

kõikide osapoolte tehtud ettepanekute 

ühisosaga. Raiefondist (küps mets) on välja jäetud 

er 14,15 ja 5 



29.10.2023 

kohtumisel 

esitatud 

kommentaar või 

ettepanek

Kohalikud on roobaste tekkimisele 

vastu.

Arvestatud. Tööd planeerime aega, kus roobaste 

tekkimise oht oleks minimaalne. Kui roopad siiski 

tekivad, siis silutakse need raiejärgselt.

Hando Kuntro 

29.10.2023 

kohtumisel

Töid tuleks teha saemeestega, et 

vältida roopaid.

Arvestatud osaliselt. Roopad tekivad valdavalt 

metsamaterjali koondamisel, mitte raiumisel. 

Valime raietehnoloogia, mis kahjustaks 

minimaalselt pinnast. Raiemeestega raiet ei 

teosta.

Guido Ploompuu 

29.10.2023 

kohtumisel

Ettepaneku istutada alale lisaks 

kuusele mändi, madalamates kohtades 

saaks istutada ka kaske, et kujundada 

võimalikult mitmekesine metsaosa. 

Arvestatud. Planeeritud istutada eraldistele 

kuuske, kaske ja mändi

Guido Ploompuu 

29.10.2023 

kohtumisel

Käsimeestega tegemist peab ta 

eluohtlikuks ja leiab, et tööd tuleks  

teha masinatega. Arvestatud.

Kalev Viiksaar 

29.10.2023 

kohtumisel

Tööde paremaks plaanimiseks tuleks 

eraldisi ringi teha, eraldise piiriks 

peaks olema matkatee. 

Ei saa arvestada. Et vältida ala raiega tükeldamist, 

siis ei planeeri eraldise poolitamist ja eraldi 

raiumist. Eraldist, mida läbib matkatee 

uuendaksime pigem järgmisel kümnendil. Kuni 

selleni tagame matkatee kasutusvalmiduse 

sanitaarraietega, üksikpuid raiudes või raiesoovi 

müües (RMK teostab tööde järelevalvet).

Kalev Viiksaar 

29.10.2023 

kohtumisel

Eraldisel 13 tuleks samuti töid 

plaanida, sest seal on 1/3 metsast juba 

kuivanud.

Arvestatud. Nimetatud eraldisel kavandatud raie 

tuleb 2024. aastal ja eraldis 16 on kavandatud 

uuendada 2030. aastal. 

Kalev Viiksaar 

29.10.2023 

kohtumisel

Rohumaale ei tohiks istutada, vaid 

jätta see mitmekesisuse hoidmiseks 

alles. Arvestatud.

Kalev Viiksaar 

29.10.2023 

kohtumisel Ei nõustu puhtkuusikute plaanimisega Arvestatud.

Piret Smagar 

29.10.2023 

kohtumisel

Ei nõustu kehtivate metsade 

majandamise põhimõtetega ja 

eelistab, et lepad jäävad mädanema.

Arvestatud osaliselt.  Plaani koostades arvestame 

kõikide osapoolte tehtud ettepanekute 

ühisosaga.

Liina Steinberg 

29.10.2023 

kohtumisel

Tegemist on maastikukaitsealaga 

mitte majandusmetsaga – kaitsealuse 

alaga, kuhu ei tohiks plaanida tavalist 

majandamist.

Arvestatud. Nimetatud ala majandamise 

planeerimisel arvestatame lisaks tavapärastele 

reglementidele ka Emumäe maastiku kaitseala 

kaitse-eeskirjas välja toodud kitsenduste ja 

soovitustega. Tegu ei ole tavalise majandamisega.

Liina Steinberg 

29.10.2023 

kohtumisel

Mitte asendada segametsad 

kuusikutega. Arvestatud.

Liina Steinberg 

29.10.2023 

kohtumisel

Maastikukaitsealal tuleks töid plaanida 

arvestades mh lindude elupaikasid. Arvestatud.



Liina Steinberg 

29.10.2023 

kohtumisel Alal võib kaaluda koridorraie tegemist.

Koridorina raie tegemise võimalust on kaalutud 

ning leitud, et planeeritud metsaosades ei taga 

need kohaliku kogukonna poolt soovitud 

metsaraie tingimusi ja metsauuenduse soovitud 

tulemusi. 

Liina Steinberg 

29.10.2023 

kohtumisel

Riik peaks võtma suurema vastutuse 

looduse kaitsmisel kui eraomanikud. Teadmiseks võetud. 

Meelis Pohlak 

29.10.2023 

kohtumisel

Alal on eraldisi, mida tuleks patoloogi 

ekspertiisi alusel lisaks raiuda. 

Hetkel olevates plaanides ei ole arvestatud 

sanitaarraie vajadusega. Kui selline vajadus tekib, 

siis kaalutakse raie vajadust ja võimalikkust.

Meelis Pohlak 

29.10.2023 

kohtumisel

Lepikud on suured ja peaks veel 

radikaalsemalt ette võtma – kiiremini 

uuendama. Asi on selles, kuidas mägi 

lõpuks välja näeb.

Arvestatud. Lisame plaani eraldise 16 2030. aastal 

ja eraldise 17 2024. aastal planeeritava 

uuendusraie. 

Indrek Kesküla 

29.10.2023 

kohtumisel

Matkatee ääre peaks RMK lahti 

raiuma, mitte eraisikutele müüma, 

sest siis on töö kvaliteet paremini 

tagatud. Matkatee äärest võiks raiuda 

25-30 m ulatuses. Eraldisi 2, 3 ja 4 

läbib teine tee, mis on samuti vaja 

lahti raiuda. Selles osas teha koostööd 

Rakke rattamaratoniga. Rajad tuleb 

pärast töid taastada. 

Arvestatud osaliselt. Matkateede kohad ei ole 

käesolevalt koostatud plaani kohaselt raiesse 

planeeritud.  Väldime maastikulist tükeldumist. 

Nimetatud radade puhtana hoidmist tagame 

omal jõul või kasutamise soovi avaldanud isikute 

abi. 

Kalev Viiksaar 

29.10.2023 

kohtumisel

Tööd vaadata üle sellest vaatest, kuhu 

plaanitakse laoplatsid, et 10 aasta 

pärast ei oleks vaja noorendikust üle 

sõita. Mitte teha laoplats eraldisele 6.

Arvestatud. Raietööde tehnoloogiat planeerib 

RMKs raie eest vastutav isik arvestades kõiki 

nõutud tingimusi sh. kasvavate puude 

vigastamise vältimine.

Liina Steinberg 

29.10.2023 

kohtumisel

Jätta ära eraldisega 17 plaanitud 

puhver – las raie olla näha, ei pea 

varjama. Arvestatud.


